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Sak 6/12      UR-protokoll mars 2012  
 
Arkivsak: 201200101 
Arkivkode: PROT 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.04.12 6/12  
 
UR-PROTOKOLL MARS 2012  
 

Protokoll 2/12 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 20. mars 2012 kl. 16.30     
Sekretariat: 23475338  
 

 
Møteleder: Andreas Øverlie Svela  
   
Tilstede: Elise Cappelen Schultz 

Ingrid Walseth Frøyen 
William Kvistad 
Niklas Hambro Sandahl 
Ezgi Kutal 
Ada Aarvåg 
Hannah Figenschou Johansen 

 

   
Forfall:   
   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: Karin Swanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
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Sak 3 /12    UR-protokoll februar 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 
 

 Sak 4 /12    Lille Bislett - status 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar orientering om status i utviklingen av Lille Bislett til orientering. 
Bydelsutvalget forventer at Bymiljøetaten innen rimelig tid vil sørge for at området Lille Bislett 
klargjøres til etablering av hele det planlagte nærmiljøanlegget.  
Bydelsutvalget ber om ny sak til bydelsutvalgets møte i juni med oppdatert status for 
opparbeidelse av anlegget på Lille Bislett. 
 
Behandling:   
Ungdomsrådet forventer, i likhet med bydelsdirektørens forslag, at Bymiljøetaten innen rimelig tid 
vil sørge for at området Lille Bislett klargjøres til etablering av hele det planlagte 
nærmiljøanlegget. Ungdomsrådet vil følge opp saken og behandle den på ungdomsrådets møte i 
juni 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak:    
Tatt til orientering 
 
 

 Sak 5 /12    Vedrørende vedtak i bystyresak 52/12,  den 15.2.2012, punkt 
4: Forsøksordning med at alle bydelene delegeres fu llmakt 
til å avgjøre hvordan åpningstidene skal være på ul ike 
områder i egen bydel 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
1. Som hovedregel skal åpningstidene for skjenkesteder i bydelens områder utenfor sentrum og 

utenfor ”skjenkeblekkspruten” fastsettes til kl. 01.00 inne og kl. 22.00 ute, jamfør forskriftens § 1 
b1. 

 
2. Skjenketiden følger stedets åpningstid inne og ute, men siste uskjenking av alkohol er 30 minutter 

før stengetid. 
 
                                                 
1 FOR 2006-05-03 nr 490: Forskrift om serverings-, salgs- og skjenkebevillinger, Oslo kommune, Oslo 
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3. Bydelsutvalget delegerer vedtaksmyndighet til bydelsdirektøren ved behandling av søknader om 
salgs- og skjenkebevillinger fra Bydel St. Hanshaugen, i områder definert som utenfor sentrum 
og utenfor ”skjenkeblekkspruten”.  

 
4. Vedtaksmyndigheten delegeres etter samme kriterier og retningslinjer som ligger til grunn for 

delegert myndighet til bydelsdirektøren ved behandling av høringsuttalelser til søknader om 
salgs- og skjenkebevillinger.2 

 
5. Søknader om utvidet åpnings- og skjenketid inne eller ute behandles av bydelsutvalget. 
 
6. Eventuelle klager på vedtak om åpningstid behandles av bydelsutvalget. 
 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak:   
Tatt til orientering. 
 

 
Ungdomsrådets egne saker. 
 
1.    Ungdomsrådets planlagte tur sammen med elevrådene fra Marienlyst skole og Ila skole samt 
klubbstyrene blir utsatt til etter septembermøtet. Da bør valg av nytt ungdomsråd være avviklet. 
Datoen settes av seksjonsleder og klubbledere i Kultur og fritid, utekontakten og SaLTo-
koordinator/sekretær innen ungdomsrådsmøtet 17.april. 
 
2.    Valg av nytt ungdomsråd for 2012 – 2013 bør være avviklet innen ungdomsrådsmøte 
18.september og helst innen første uke i september. 
Ungdomsrådet vedtok at Hannah og Ezgi sitter et år til som uorganiserte representanter. 
William og Ingrid tar ansvar for valg av en representant fra hver av klubbene.  
Elevrådene ved begge skolene tar ansvar for valg av elevrådsrepresentanter; en fra hvert elevråd. 
Niklas informerer elevrådet på Marienlyst skole og Ada på Ila skole.  
Ungdomsrådet vil også be elevrådene organisere valg til en representant fra hver skole som 
representant for uorganiserte. Viktig at alle elever får god informasjon om ungdomsrådet og dets 
rolle og at alle elevene får mulighet til å stille tilvalg om de ønsker det.  Niklas og Ezgi tar ansvar 
for valg på Marienlyst skole. Hannah, Ingrid, Elise og Ada tar ansvar for Ila skole. 
        
3.   Informasjon fra Sentralt ungdomsråd (SUR).  
SUR har gjennomført en strategi-tur hvor alle de 5 punktene som ble vedtatt på  
Ungdommens Bystyremøte (UBM) ble arbeidet med. 
Andreas ( ny leder av SUR) og Balder (nestleder) har representert Oslo i  
Ungdommens Storting i de siste to dager. Fokus har vært på formalisering av Ungdommens 
storting innen grunnlovsjubileet 2014. 

                                                 
2 Bydelsutvalgssak 113/11, vedtatt 29.11.2011 – Delegasjon av deler av bydelsutvalgets myndighet til bydelsdirektøren ved 
behandling av høringsuttalelser til søknader om salgs- og skjenkebevillinger fra Bydel St. Haugen og sentrum. 
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Referatsaker 
 
Periode: 18. februar 2012 - 20. mars 2012   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
1/12 201000015-12 Tåsenveien 2 - Dataljregulering - Underretning om politisk vedtak 
   
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 7/12      Høringsuttalelse NOU 2011:20 Ungdom, makt og 
medvirkning  

 
Arkivsak: 201200276 
Arkivkode: 329 
Saksbehandler: Grete Haga 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.04.12 7/12  
Helse- og sosialkomiteen 17.04.12 20/12  
Oppvekst- kultur- og frivillighetskomiteen 18.04.12 16/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 45/12  
 
HØRINGSUTTALELSE NOU 2011:20 UNGDOM, MAKT OG MEDVIR KNING  
 
Sammendrag: 
I kongelig resolusjon 29 oktober 2010 ble det oppnevnt et utvalg som fikk mandat til å utrede 
unges makt og deltagelse. Utvalget ble bedt om å konsentrere seg om ungdomsbefolkningen i 
alderen 12 – 26 år, og legge perspektivet knyttet til kjønn, kultur, ulik etnisk bakgrunn, nedsatt 
funksjonsevne og levekår til grunn for sitt arbeid. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
Ingen 
 
Bakgrunn for saken: 
Barne-, likestillings- og inkluderingsdepartementet ønsker en bred, offentlig høring av 
NOU 2011:20 Ungdom, makt og medvirkning. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
I kongelig resolusjon 29 oktober 2010 ble det oppnevnt et utvalg som fikk mandat til å utrede 
unges makt og deltagelse. Utvalget har vært bredt sammensatt av ungdom, 
organisasjonsrepresentanter og fagfolk. I mandatet ble utvalget bedt om å utrede ulike gruppers 
muligheter og barrierer i forhold til makt og deltagelse. Både ulike metoder for å øke unges makt 
over samfunnsutviklingen, i tillegg til unges makt over, og muligheter for mestring av sin egen 
livssituasjon. Utvalget ble bedt om å ta for seg forhold knyttet til unges forbruker- og mediemakt, 
informasjon, kommunikasjon og deltagelse gjennom digitale medier, samt å bruke offentlige 
tjenester. Utvalget ble bedt om å konsentrere seg om ungdomsbefolkningen i alderen 12 – 26 år, 
og legge perspektivet knyttet til kjønn, kultur, ulik etnisk bakgrunn, nedsatt funksjonsevne og 
levekår til grunn for sitt arbeid.  
Utvalget har kommet med NOU 2011:20 Ungdom, makt og medvirkning. I hovedkonklusjonen 
står det blant annet at dagens ungdomsgenerasjon deltar aktivt i politikk og samfunnsliv, men ofte 
på en måte de selv ikke opplever som ”politisk” I de siste 20 årene har myndighetene i økende 
grad etablert ungdomsråd og andre typer konsultative ordninger for ungdom. Det redegjøres for 
ungdoms syn på lokale ungdomsråd og samlet går utvalget inn for en sterkere formalisering av 
lokale ungdomsråd. Utvalget vil styrke ungdomsrådene som innflytelseskanal. 
Videre vil utvalget at ungdom skal få relevant og forstålig informasjon fra myndighetene og mener 
at tjenesten ung.no bør få en egen post i statsbudsjettet og kommuneansatte må få mer kompetanse 
om nettkommunikasjon med ungdom. 
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Utvalget vurderer at ungdom vet for lite om hvordan de kan beskytte seg mot 
personvernkrenkelser. Tjenesten slettmeg.no gir råd og veiledning til personer som opplever at 
deres personvern er krenket på internett, basert på hjelp-til-selvhjelp. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren tar NOU 2011:20 Ungdom, makt og medvirkning til orientering. 
Bydelsdirektøren stiller seg positiv til utvalgets forslag til tiltaket som utarbeidelse av nasjonale 
retningslinjer for lokale ungdomsråd, samt forslaget om at tjenesten ung.no og slettmeg.no bør få 
en fast post i statsbudsjettet. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar NOU 2011: 20 Ungdom, makt og medvirkning til orientering. 
Bydelsutvalget stiller seg positiv til utvalgets forslag til tiltaket som utarbeidelse av nasjonale 
retningslinjer for lokale ungdomsråd, samt forslaget om at tjenesten ung.no og slettmeg.no bør få 
en fast post i statsbudsjettet. 
 
 
 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
  
 
 
 
Utrykte vedlegg: 
 
http://www.regjeringen.no/nb/dep/bld/dok/nouer/2011/nou-2011-20.html?id=666389 
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Sak 8/12      Status St. Hanshaugen park  
 
Arkivsak: 201200662 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Råd for funksjonshemmede 16.04.12 7/12  
Eldrerådet 17.04.12 11/12  
Ungdomsrådet 17.04.12 8/12  
Oppvekst- kultur- og frivillighetskomiteen 18.04.12 14/12  
Miljø- og byutviklingskomiteen 18.04.12 16/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 34/12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
STATUS ST. HANSHAUGEN PARK  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 9/12      Bydelens miljø- og klimahandlingsplan  2012-2015  
 
Arkivsak: 200400481 
Arkivkode: 101 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Råd for funksjonshemmede 16.04.12 8/12  
Eldrerådet 17.04.12 15/12  
Ungdomsrådet 17.04.12 9/12  
Miljø- og byutviklingskomiteen 18.04.12 18/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 43/12  
 
 
BYDELENS MILJØ- OG KLIMAHANDLINGSPLAN 2012-2015  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BUvedtak 90/11 ,30.8.2011 Bydelens miljø- og klimahandlingsplan 
Vedtak : ”Saken utsettes til nytt bydelsutvalg er konstituert” 
BUnotat mars 2011 Bydelens miljø- og klimahandlingsplan 2009-2013 revisjons- 
prosessen 
BUsak 14/2011 Fairtrade status 2011 
BUsak 109/10 Status for arbeid i tråd med bydelens miljø- og klimahandlingsplan 
BUsak 43/10 Miljøsertifisering – status- veien videre 
BUsak 70/09  Miljø- og klimahandlingsplan for Bydel St. Hanshaugen  2009 –
2013 
Bydelens strategiske plan  2008 – 2011, vedtatt 18.12.2007, bydelen skal : 
”Utarbeide en egen klimahandlingsplan for bydelen ”. 
BUsak 50/08 Intern høring av byøkologisk program 2008 – 2024 – Utvikling av 
lokale miljøhandlingsplaner 
BUsak 79/08 Bydelens arbeid med klima og miljø  
BUsak 51/08 Bydel St. Hanshaugen som Fairtradebydel 
BUsak 41/06 Organisering av LA-21-arbeidet i Bydel St.Hanshaugen  
 

Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Som bydelsutvalget er kjent med så var bydelen tidlig ute med en lokal klima- og 
miljøhandlingsplan. Bydelens plan ble vedtatt før flere av de sentrale planene var ferdige. De tre 
sentrale planene som særlig gir føringer for bydelens arbeid på miljøområdet er Byøkologisk 
program, Handlingsprogrammet for Fremtidens byer og Bystyremelding : Grønn kommune- 
innføring av miljøeffektivitet i Oslo kommune. Nytt Byøkologisk program og 
Handlingsprogrammet for Fremtidens byer ble begge vedtatt av bystyret 23.3.2011. 
Handlingspakke for bedre luftkvalitet, behandlet i bystyret februar 2011, sak 39/2011, legger også 
føringer for kommunens klimaarbeid.  
For Byøkologisk program 2011- 2026, Handlingsprogram for Fremtidens byer Oslo 2010-2014 og 
Handlingspakke for bedre luftkvalitet i Oslo vises til linker under.  
 
Byøkologisk program   2011-2026                                                                                                            
Bystyret har valgt 8 innsatsområder som Oslo kommune skal fokusere spesielt på for å realisere 
sine visjoner om en miljøvennlig og bærekraftig byutvikling og drift. For hvert av 
innsatsområdene beskrives mål, samt tiltak og strategier for hvordan målene kan nås.  
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1. Oslo skal redusere støy, luftforurensing og klimagassutslipp  
2. Oslo skal Oslo skal arbeide for miljøeffektiv mobilitet og transport  
3. Oslo skal ha en bærekraftig byutvikling med miljøvennlige bygningsmiljøer og byrom  
4. Oslo skal ha kretsløpsbasert avfallshåndtering  
5. Oslo skal bevare og styrke sin blågrønne struktur  
6. Oslo skal ha en miljøeffektiv kommuneforvaltning  
7. Oslo skal samarbeide med innbyggerne, næringslivet og staten for et bedre miljø  
8. Oslo skal bidra til og samarbeide for et bedre miljø regionalt, nasjonalt og globalt.  
 
Framtidens byer  
er et nasjonalt program hvor de 13 største byene i Norge samarbeider for å redusere 
klimagassutslippene, tilpasse byene til kommende klimaendringer og forbedre miljøkvaliteten i 
byene generelt.  

Store prosjekter som å fjerne all oljefyring, bygge en mer moderne t-bane og innføre et effektivt 
system for kildesortering er allerede godt i gang i Oslo. I tillegg skal nye prosjekter settes i gang 
gjennom Framtidens byer i Oslo for å oppnå målbare resultater og mobilisere til økt miljøinnsats:  

• Klimakampanje  

• Bedre klimagassregnskap   

• Kartlegging av sårbarhet for klimaendringer  

• Visualisering av klimaendringenes konsekvenser  

• Regional planstrategi for Oslo og Akershus  

 
Bydelens miljø- og klimahandlingsplan 2011--2015 
Eksisterende plan ble vedtatt i mai 2009. Bydelsutvalget foretok en mindre revidering av planen i 
2010. I BUsak 109/10 Status for arbeid i tråd med bydelens miljø- og klimahandlingsplan ble det 
fattet følgende vedtak: 
 
1. ”Bydelsutvalget tar status for arbeid i tråd med bydelens miljø- og klimahandlingsplan til    
       orientering. 
2. Bydelens miljø- og klimahandlingsplan revideres i løpet av første halvår 2011. 
3. Bydelsutvalget påpeker at helse- og nærmiljøtiltak ikke er en naturlig del av bydelens miljø- og 

klimahandlingsplan 
4. Bydelsutvalget ber om at det avholdt et åpent møte i løpet av høsten 2010 med lokale aktører.” 
 
I den reviderte planen er det tatt inn punkter relevante for bydelen fra de ovennevnte vedtatte 
planene, samt innspill fra bydelsutvalget ved tidligere revidering og behandling. I bydelens plan 
fokuseres på de områder hvor bydelen i størst mulig grad kan spille en rolle innenfor miljøarbeidet 
i Oslo, og der hvor ressursene kan brukes på den måten som antas å gi størst miljøeffekt. 
I henhold til vedtak i BUsak 109/10, er planens hovedinnsatsområde 2, Helse ,trivsel og 
livskvalitet nå tatt ut av planen.  
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren har evaluert bydelens plan sett i lys av de sentrale planene, og de forutsetningene 
som ligger til grunn for bydelens plan.  
I dagens plan går frem at bydelens miljø- og klimaarbeid skal knyttes til Lokal agenda 21 forum 
(bydelens miljøgruppe). Det er en realitet at denne gruppen har vært ikkefungerende de siste to 
årene, og at den fra 2010 ikke har hatt driftsbudsjett. Bydelen har vært i kontakt med flere tidligere 
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medlemmer i forumet som opplyser at de ikke har kapasitet til å legge ned mye arbeid i gruppen. 
De ser heller ikke hvordan en slik lokal miljøgruppe skal kunne fungere godt over tid. 
Bydelsdirektøren er kjent med at dette også er erfaringer fra andre bydeler som har hatt tilsvarende 
grupper. Det er svært tungt å få en slik lokal miljøgruppe til å fungere slik bydelen kunne ønske; 
god medvirkning fra miljøinteresserte beboere i bydelen. Bydelsdirektøren mener at bydelen ikke 
kan basere sitt miljøarbeid på en arbeidsgruppe som ikke fungerer, men at en isteden ved 
planlegging for gjennomføring av ulike tiltak vurderer hvem som bør involveres, det være seg 
engasjerte enkeltindivider, deler av næringslivet, etater og foreninger/virksomheter eller andre.  
 
I tråd med vedtak i bydelsutvalget ble det høsten 2010 invitert til et åpent møte om FairTrade, 
miljøsertifisering og miljøarbeid. Møtet måtte dessverre avlyses på grunn av få interesserte. Møtet 
ble annonsert i lokalavis og på nettsider, ved utsendt flyveblad til alle bydelens 
dagligvareforretninger og serveringssteder samt ved oppsøkende virksomhet til svært mange 
virksomheter i bydelen. I forbindelse med møtet ble det laget en mappe med diverse miljøinfo  
som ble utdelt til besøkte virksomheter.Det ble lagt ned mye arbeid i forbederelser til dette møtet. 
Bydelsdirektøren mener dette igjen viser hvor vanskelig det er å drive lokalt miljøarbeid.  
 
Bydelen har nå begrensede ressurser og virkemidler i sitt miljøarbeid etter inndragning av 3 
stillinger i nærmiljøseksjonen (nå helse- og miljøseksjonen) det siste året (kultur og 
nærmiljøkonsulent, folkehelsekonsulent og seksjonsleder nærmiljø). Bydelsdirektøren mener at en 
bydelsplan derfor må legges på et realistisk ambisjonsnivå. Bydelsdirektøren mener at de skisserte 
hovedfokusområdene i dagens plan er realistiske, men at delmålene må justeres i forhold til de 
ressurser bydelen i dag har å avsette til dette arbeidet. 
Bydelsdirektøren mener bydelen har en særlig rolle i å drive miljøarbeid i egen virksomhet, ved å 
feie for egen dør. Innføring av miljøledelse og miljøsertifisering i alle bydelens kommunale 
virksomheter er snart i mål. Fokus i egen virksomhet bør fremover særlig knyttes til innkjøp, 
bilhold, energibruk, universell utforming og informasjonsarbeid.  
 
Bydelen oppfordret i 2010 og 2011 mange andre virksomheter til å miljøsertifisere seg, f.eks 
private barnehager, skoler, forretninger og flere statlige virksomheter i bydelen. 
 
I forhold til eksternt miljøarbeid så var bydelen gjennom Fairtradearbeidet i 2010 i kontakt med, 
foretok registreringer av og delte ut miljøinformasjon til de fleste av bydelens serveringssteder og 
dagligvareforretninger. Virksomhetene ble oppfordret til å bli Fairtradevirksomheter og også til å 
miljøsertifisere seg. Bydelen har nå registret tilstrekkelig mange Fairtradevirksomheter til at 
bydelen er en Fairtradebydel. Imidlertid krever en slik utnevnelse at arbeidet årlig følges opp slik 
at stadig flere av bydelens virksomheter forhandler Fairtradeprodukter. Det er nedsatt en intern 
gruppe som vil følge opp Fairtradearbeidet i bydelen. 
 
Bydelen ble i 2010 igjen kåret til byens grønneste bydel (for 3.gang), noe som blant annet skyldes 
at bydelen i 2010 fikk registrert flest nye miljøsertifiseringer i Oslo.  
 
I 2011har bydelen ikke hatt nok fokus på miljøarbeidet. Bydelen vil prioritere arbeid med 
miljøsertifiseringer sterkere i 2012.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
1. Bydelsutvalget vedtar revidert Miljø- og klimahandlingsplan for bydelen 2012- 2015. 
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Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
Trykte vedlegg: 
Revidert miljø- og klimahandlingsplan 2012-2015 
 
Utrykte vedlegg: 
Byøkologisk program 2011-2026 
Handlingsprogram for Fremtidens byer 2010-2014 
Linker: 
http://www.miljo.oslo.kommune.no/miljopolitikk_og_miljostyring/ 
Revidert tiltakspakke for bedre luftkvalitet i Oslo - Byrådssak 285 av 16.12.2010  
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Sak 10/12    Sykkelparkering og tilrettelegging for  sykkelbruk i Bydel 
St. Hanshaugen  

 
Arkivsak: 200700484 
Arkivkode: 611.5 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.04.12 10/12  
Miljø- og byutviklingskomiteen 18.04.12 17/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 36/12  
 
SYKKELPARKERING OG TILRETTELEGGING FOR SYKKELBRUK I  BYDEL ST. 
HANSHAUGEN  
 
Tidligere relevante vedtak : 
 
BUsak  49/11 Sykkelparkering i bydelen og sentrum -status 
Vedtak: 

1. ”Bydelsutvalget er opptatt av å øke antall sykkelparkeringsplasser i Oslo sentrum og 
bydelen, og ber Samferdselsetaten vurdere bydelens forslag til hvordan dette kan skje.  

2. Bydelsutvalget mener det er viktig med etablering av flere bysykkelpunkter, men at det bør 
skje med et helhetlig fokus. Ordinære sykkelstativ må ikke fjernes og erstattes med 
bysykkelstativ, for å oppnå dette målet. De fleste sykkelarbeidsreiser foretas i dag med 
egen sykkel, kanskje unntatt for beboere innenfor Ring 2. Eksisterende parkeringsplasser 
for privatsykler må derfor beholdes og utvides på linje med etablering av bysykkel-
ordningen.  

3. Bydelsutvalget anbefaler å etablere kombiplasser, dvs. plasser med både bysykler og 
ordinære sykkelstativer.  

4. Bydelsutvalget vil oppfordre publikum til å melde fra til Samferdselsetaten om hvor det er 
behov for nye sykkelparkeringsplasser. Bydelen har tidligere hatt oppslag i lokalavisen om 
dette og kan gjenta denne oppfordringen. Bydelen kan også oppfordre Syklistenes 
landsforening om å gi innspill direkte til Samferdselsetaten.  

5. Bydelsutvalget er opptatt av at sykkelparkeringsplasser anlegges planmessig og på en 
måte som ivaretar også det estetiske uttrykk, samt at det er viktig å legge til rette for 
sykkelparkering som ikke hindrer siktlinjer eller fri tilgjengelighet og som er fremtidsrettet. 
Bydelsutvalget mener at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å 
etablere sykkelparkering under tak eller sykkelparkeringshus, da dette vil gi en trygg og 
sikker sykkelparkering som samtidig hensyntar det estetiske uttrykk.  
Bydelsutvalget mener at en bør se på muligheten for etablering av sykkelparkering i 
forbindelse med de ordinære bilparkeringshusene i sentrum.  

     6.   Bydelsutvalget mener at det må vurderes å fjerne gateparkeringsplasser for bil og erstatte 
disse med sykkelstier, bysykkelstativ og ordinære sykkelstativ. Dette er noe som også 
Syklistenes landsforbund foreslår. Bydelsutvalget mener at det er viktig at fortauene i 
sentrum ikke gjøres mindre fremkommelige, og en slik konvertering kan være en god 
løsning for å sikre god fremkommelighet i sentrum”.  

BUsak 114/09 Forslag om utplassering av bysykler i sentrum/bydel- høring 
Vedtak:  

1. ”Bydelsutvalget mener det er viktig med etablering av flere bysykkelpunkter, men at det 
bør skje med et helhetlig fokus. Ordinære sykkelstativ må ikke fjernes og erstattes med 
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bysykkelstativ for å oppnå dette målet. Eksisterende sykkelstativ for privatsykler må 
beholdes og utvides på linje med etablering av bysykkelordningen. Bydelsutvalget mener 
det er viktig å etablere kombiløsninger med både ordinære sykkelstativ og bysykkelstativ  
på samme sted. 

2. Bydelsutvalget mener at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å 
etablere sykkelparkering under tak, i egne sykkelparkeringshus, eller også i forbindelse 
med de private bilparkeringshusene i sentrum. Dette kan være den løsningen som best 
sørger for en trygg og sikker sykkelparkering og som samtidig best ivaretar det estetiske 
uttrykk. Dagens avtale om reklame i forbindelse med stativene må da ivaretas på annen 
måte. Bydelsutvalget mener at en i forbindelse med den store utvidelsen av 
bysykkelordningen må vurdere en slik løsning.  

3. Videre mener bydelsutvalget at det må vurderes å fjerne noen gateparkeringsplasser for 
bil og erstatte disse med bysykkelstativ og ordinære bysykkelstativ, noe som også foreslås 
av Syklistenes landsforbund. Det er generelt viktig at fortauene i sentrum ikke gjøres 
mindre fremkommelige, og en slik konvertering kan være en god løsning for å sikre dette.  

4. Bydelsutvalget ber primært om at ovennevnte alternative løsninger for opparbeidelse av 
bysykkelstativer/sykkelstativer i sentrum vurderes. Sekundært anbefaler bydelsutvalget en 
opparbeidelse av bysykkelstativer i sentrum i tråd med vedlagte merknadsskjema”.  

 
BUsak 43/09  Sykkeltraseer, utplassering av ordinære sykkelstativ og bysykkelstativ i Bydel St.    
                       Hanshaugen.  
Vedtak: 

1. ”Bydelsutvalget har tidligere i flere saker uttalt at god fremkommelighet og sikre 
sykkeltraseer må til for å få til den ønskede økningen i sykkelbruk i byen. Bydelsutvalget 
mener derfor at tiden er inne for at det i indre by prøves ut løsninger med etablering av 
sykkelgater og sykling mot enveiskjøring.  

2. Bydelsutvalget mener det er viktig å legge til rette for både flere ordinære 
sykkelparkeringsplasser og bysykkelplasser, og oppfordrer til valg av kombiløsninger med 
begge sykkeltyper på samme plass.  

3. Bydelsutvalget støtter Samferdselsetatens oppfordring til publikum om å melde inn behov 
for sykkelparkeringsplasser, på Samferdselsetatens nettsider. Bydelsutvalget oppfordrer i 
tillegg også Syklistenes landsforening til å komme med samme innspill.  

4. Estetisk oppgradering og utvikling av byens torg og møteplasser vil stå sentralt i årene 
som kommer. Bydelsutvalget mener at mange av plassene i bydelen og byen dessverre har 
fått et noe brokete innhold, fylt opp av elementer tilsynelatende uten planmessighet. 
Bydelsutvalget mener derfor at det er viktig at sykkelparkeringsplasser anlegges 
planmessig og på en måte som ivaretar også det estetiske uttrykk. Videre er det viktig å 
legge til rette for sykkelparkering som ikke hindrer siktlinjer eller fri tilgjengelighet. 
Bydelsutvalget har tidligere uttalt i sak om sykkelparkering i Sentrum, at en i større grad i 
sentrale sentrumsområder bør vurdere å etablere sykkelparkering under tak eller 
sykkelparkeringshus, da dette kan være den løsningen som best sørger for en trygg og 
sikker sykkelparkering og som samtidig best ivaretar det estetiske uttrykk”.  

 
AUsak 21/09 Høring - forslag om utplassering av bysykler i Sentrum 
Vedtak :  
”Bydelsutvalget viser generelt til vedlagte vedtak av 31.03.2009, BUsak 43/09. Bydelsutvalget 
anbefaler opparbeidelse av bysykkelstativer i sentrum i tråd med vedlagte merknadsskjema”.  
 
BUsak 52/07 Forslag til nye sykkelparkeringsplasser i bydelen 
Vedtak:  
1. ”Bydelsutvalget foreslår følgende steder for utplassering av sykkelstativ: 
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St. Hanshaugen nord, Knut Knudsens plass, Sofies plass, Falch Ytters plass, 
Møllergata/Youngstorget. 

2. Bydelsutvalget foreslår følgende steder for utplassering av bysykkelstativ: 
Hammersborg Torg, Bergstien/Akersbakken, Kirkeveien/Sognsveien, Wilhelm Ferdens 
vei/Kirkeveien, Sofies plass, Maridalsveien/Fredensborgveien, Tåsenveien/Kierschhows gate 
(vest for Geitmyra). 

3. Bydelsutvalget vil ikke anbefale en utplassering av bysykkelstativ på foreslått område i det 
vestre hjørnet av Geitmyra. Bydelsutvalget mener at en bedre plassering av dette 
bysykkelstativet vil være på et areal vis a vis Geitmyra, ved gatekjøkkenet eller ved krysset 
Tåsenveien/Kierschows gate”. 

 
Bakgrunn for saken:  
Bydelen sendte 27.2.2012 et brev til Bymiljøetaten med anmodning om en presisering av svar på 
bydelens brev av 7.6.2011 med vedlegg og Bymiljøetatens svarbrev datert 28.6.2011.  
Av Bymiljøetatens brev fremgikk at Bymiljøetaten  i løpet av sommeren 2011 skulle vurdere 
steder som kunne være aktuelle for å plassere ut flere sykkelparkeringsplasser generelt i Oslo, 
også i bydel St. Hanshaugen, og at bydelen dersom det var ønskelig i etterkant av 
kartleggingsarbeidet kunne få tilsendt kart over eksisterende sykkelparkeringer i bydel St. 
Hanshaugen. 
Bydelen ba i sin siste henvendelse om å få tilsendt dette kartet samt også oversikt over aktuelle 
nye steder for sykkelparkering i bydelen. 
 Bydelen viste for øvrig til tidligere henvendelse og etterlyste tilbakemelding på flere av   
 punktene i bydelsutvalgets vedtak i sak 49/11, så som etablering av kombisykkelparkerings- 
 plasser, fjerning av gateparkeringsplasser for bil for å erstatte disse med bysykkelstativ/  
 ordinære bysykkelstativ og bygging av sykkelparkeringshus i sentrum.  

  

 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
Bymiljøetaten har nå besvart bydelens henvendelse. Vedlegg.   
Som det går frem av Bymiljøetatens brev gjennomførte de sommeren 2011 registreringsarbeid i 
deler av byen, blant annet bydel St. Hanshaugen, og det foreligger en liste over forslag til nye 
plasser. Vedlegg. De nye plassene er under ny vurdering av Bymiljøetaten (BYM), blant annet i 
forhold til trafikksikkerhet. 
Bymiljøetaten opplyser at etablering av nye sykkelparkeringsstativ skal fordeles over flere 
bydeler, og Bymiljøetaten opplyser at det derfor er aktuelt å etablere to til tre av de foreslåtte 
plassene i bydel St. Hanshaugen inneværende år. Bymiljøetaten ønsker forslag fra bydelen på 
hvilke som bør prioriteres. 
 
Bymiljøetaten kommenterer videre følgende av bydelsutvalgets vedtakspunkter i sak 49/11: 
 
Utvidet bysykkelordning og kombiparkering: 
Bysykkelordningen i Oslo har som mål å få flere til å velge sykkel som det foretrukne 
befordringsmiddelet. Bysyklene tar følgelig sikte på å komme i tillegg til private sykler, og 
bysykkelstativene vil således måtte komme i tillegg til kommunale (og private) sykkelstativer. 
I forbindelse med etableringen av bysykkelordningen i 2002 og den senere utvidelsen (2011- 
12) har man forsøkt å unngå og fjerne eksisterende sykkelstativer. Ved et par anledninger er det 
foretatt en flytting av disse sykkelstativene, for øvrig i samarbeid med Clear Channel og 
(daværende) Samferdselsetaten (nå Bymiljøetaten). Disse prinsippene (unngå fjerning og eventuelt 
flytting av eksisterende sykkelstativer) vil naturligvis videreføres ved fornyelse og 
utvidelse av bysykkelordningen i 2015. 
Fra 2015 skal bysykkelordningen utvides også utenfor Ring 2 og til å betjene dobbelt så mange 
abonnenter som i dag (nesten 29 000 i 2011). Det arbeides med en strategi for denne 
utvidelsen. 
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Benytte bilparkeringsplasser til bysykkelstativ og ordinære  sykkelparkeringer: 
Bymiljøetaten sier at det per i dag ikke foreligger noen konkrete planer om å benytte eksisterende 
bilparkeringsplasser til sykkelparkering. 
 
Sykkelparkering i parkeringshus: 
Bymiljøetaten har undersøkt noen frittstående sykkelparkeringshus, men har foreløpig ikke funnet 
noe som egner seg med tanke på sikkerhet, brukervennlighet og drift. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Listen over foreslåtte nye sykkelparkeringsstativ inneholder 6 forslag for Sentrum og 20 forslag til 
plasser innenfor bydelens grenser. I Sentrum mener bydelsdirektøren at kollektivknutepunktene 
bør prioriteres. Når det gjelder prioritering innen for bydelen har bydelsdirektøren ikke kjennskap 
til pågangen på de allerede etablerte sykkelparkeringsplassene. Bydelsdirektøren vet det er mange 
forhold som vurderes i forhold til å finne egnede steder for plassering av sykkelstativer; så som  
avklaring av eierforhold, driftsspørsmål og tekniske spørsmål knyttet til infrastruktur i bakken. 
Videre vurderes plasseringer ut fra kriterier som trafikksikkerhet, tilgjengelighet/universell 
utforming, områder med stor gangtrafikk, nærhet til kulturminner/skulpturer, kjente 
planer/kommende nyopparbeiding av areal, nærhet til eksisterende bysykkelstativ, antall 
bysykkelstativ/ fordeling bysykler/ordinære sykkelstativer, foreslått plassering på stedet og 
åpenhet og siktlinjer. 
Bydelsdirektøren mener det kan være et behov for flere sykkelparkeringsplasser i området rundt 
Pilestredet / Bislett /Theresesgate, på grunn av Bislett Stadion, antall arbeidsplasser og 
studiesteder i området. Det er foreslått nye plasser etablert i Pilestredet (8) Bislettgata ( 5) og på 
Martinus Lørdahls plass ( 21). Det bør videre være et mål å øke tempoet på denne etableringen de 
kommende årene.  

 
Bydelsdirektøren registrerer at Bymiljøetaten er oppatt av at bysyklene skal komme i tillegg til 
private sykler og at de forsøker å unngå og fjerne sykkelstativer for private sykler. 
Bydelsdirektøren mener det er viktig å holde fast ved dette prinsippet da det ellers kan være lett å 
omgjøre sykkelstativer for private sykler til bysykkelstativ i iver etter å oppnå målene for reisende 
med bysykler. Bydelsdirektøren tror at svært mange arbeidsreisende fra de ytre bydeler på grunn 
av høyere komfort og ønske om å bruke sykkelhjelm vil fortsette å bruke egen sykkel selv om 
bysykkelordningen bygges ut også utenfor Ring 2 og i ytre by. Bydelsdirektøren mener at de nye 
sykkelparkeringspunktene bør ha stativ både for private sykler og bysykler.  
 
Bymiljøetaten uttaler at det i dag ikke foreligger noen konkrete planer om å benytte eksisterende 
bilparkeringsplasser til sykkelparkering. Bydelsdirektøren mener dette ikke er i tråd med vedtatt 
Byøkologisk program for Oslo, innsatsområde 2. - Oslo skal ha et miljøeffektivt transportsystem. 
Ifølge Byøkologisk program punkt 2.1.1 og 2.1.3 skal : 
” Oslo skal søke å redusere bilbruken og belastning av biltrafikken i indre by gjennom bedre 
kollektivtransport og god tilrettelegging for gående og syklende. Kommunen skal opparbeide nye 
gå-, sykkel- og kollektivgater”. 
Videre ”Oslo kommune skal videre ha en streng parkeringsnorm ved alle nye 
byutviklingsprosjekter, redusere antallet gateparkeringsplasser og innføre 
beboerparkeringsordning” . 
Bydelsdirektøren mener at bydelens forslag om omgjøring av gateparkeringsplasser for bil til 
sykkelparkeringsplasser og bedre sykkeltraseer er helt i tråd med Byøkologisk program.  
Bydelsdirektøren har ikke noe konkret forslag til omgjøringsplasser nå men mener at et konkret 
forslag fra bydelsutvalget kan vurderes.  
 
Bymiljøetaten uttaler at de har undersøkt noen frittstående sykkelparkeringshus, men at de  
foreløpig ikke har funnet noe som egner seg med tanke på sikkerhet, brukervennlighet og drift. 
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Bydelsdirektøren mener at det bør arbeides for å etablerte sykkelparkeringsplasser i de allerede 
eksisterende bilparkeringshusene i sentrum. Disse parkeringshusene har i dag ledig kapasitet og 
bør være tilstrekkelig trygge også for syklister. Videre er det på markedet automatiske 
sykkelparkeringshusløsninger, hvor syklisten ikke går ned i et underjordisk parkeringshus men 
hvor sykkelen hektes på en skinne som frakter sykkelen inn i sykkelhuset og hvor sykkelen hentes 
på samme måte ved tasting av en kode. Bydelsdirektøren mener kommunen bør være mere 
offensive når det kommer til utprøving av alternative  løsninger for sykkelparkering.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Bydelsutvalget mener at kollektivknutepunkter; holdeplasser og stasjoner, bør prioriteres 
ved etablering av nye eller flere sykkelparkeringspunkter og -plasser i Sentrum. 

  
2. Når det gjelder prioritering innenfor bydelen har bydelsutvalget ikke full kjennskap til    
      pågangen på de allerede etablerte sykkelparkeringsplassene.  

Bydelsutvalget mener imidlertid at det kan være et behov for flere sykkelparkeringsplasser 
i området rundt Pilestredet / Bislett /Theresesgate, på grunn av Bislett Stadion og antall 
arbeidsplasser og studiesteder i området. Det er foreslått nye plasser etablert i Pilestredet 
(8) Bislettgata ( 5) og på Martinus Lørdahls plass ( 21), og bydelsutvalget anbefaler at 
disse prioriteres ved etablering inneværende år.  

 
     3.   Bydelsutvalget mener det er viktig å ikke omgjøre sykkelstativer for private sykler til 

bysykkelstativ. Dersom Oslo skal kunne nå målet om å øke sykkelandelen av alle reiser i 
Oslo til 12 % innen 2015 så må mange tiltak iverksettes. 

            Bydelsutvalget fastholder derfor at de nye sykkelparkeringspunktene som etableres bør ha 
stativ både for private sykler og bysykler.  

 
4.  Bydelsutvalget registrerer at det i dag ikke foreligger noen konkrete planer om å benytte 

eksisterende bilparkeringsplasser til sykkelparkering.  
Bydelsutvalget mener dette ikke er i tråd med vedtatt Byøkologisk program for Oslo, 
innsatsområde 2. -  Oslo skal ha et miljøeffektivt transportsystem: 

            ”Oslo kommune skal ha en streng parkeringsnorm ved alle nye byutviklingsprosjekter, 
redusere antallet gateparkeringsplasser og innføre beboerparkeringsordning” . 

            Bydelsutvalget mener at omgjøring av gateparkeringsplasser for bil til 
sykkelparkeringsplasser og bedre sykkeltraseer er helt i tråd med Byøkologisk program.  
Bydelsutvalget har ikke noe konkret forslag til omgjøringsplasser nå men vil komme 
tilbake til dette.  

 
     5.    Bydelsutvalget mener at det bør arbeides for å etablerte sykkelparkeringsplasser i de 

allerede eksisterende bilparkeringshusene i sentrum. Disse parkeringshusene har i dag 
ledig kapasitet og bør være tilstrekkelig trygge også for syklister. Videre er det på 
markedet trygge automatiske sykkelparkeringshusløsninger hvor sykkelen leveres og 
hentes ved inntasting av kode/bruk av kort. Bydelsutvalget mener kommunen bør være 
mere offensive når det kommer til utprøving av alternative løsninger for sykkelparkering.   
 

 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
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Trykte vedlegg: 
Brev fra Bymiljøetaten datert 20.3.2012 
Liste over planlagte sykkelparkeringspunkter 
Kart  
Byøkologisk program 2011-2026 (pdf)  
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Sak 11/12    Brukerundersøkelse ved NAV-kontor i  O slo 2011  
 
Arkivsak: 201200668 
Arkivkode: 061.4 
Saksbehandler: Hilde Lund 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Råd for funksjonshemmede 16.04.12 9/12  
Helse- og sosialkomiteen 17.04.12 21/12  
Ungdomsrådet 17.04.12 11/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 47/12  
 
 
BRUKERUNDERSØKELSE VED NAV-KONTOR I OSLO 2011  
 
Saksframstilling/faktaopplysninger: 
Høsten 2011 ble det gjennomført en undersøkelse for å kartlegge brukernes opplevelse av 
kvaliteten på den servicen de mottar på publikumsmottakene ved NAV-kontorene i Oslo. 
Undersøkelsen er utført av Helseetaten (tidligere Helse- og velferdsetaten) og NAV Oslo på 
oppdrag fra Samarbeidsutvalget, bestående av Byrådsavdelingen for eldre og sosiale tjenester og 
Arbeids- og velferdsetaten i Oslo.   
 
Oppsummering og hovedfunn: 
Undersøkelsen ble gjennomført blant besøkende i publikumsmottakene som hadde benyttet 
tjenester ved NAV-kontorene i Oslo i perioden 9.-22. november 2011. Til sammen har 4454 
besøkende svart på undersøkelsen. Dette gir en svarprosent på 53. 
 
Analysen av resultatene har gitt følgende hovedfunn: 
 

• 79 prosent av brukerne av publikumsmottakene ved NAV-kontorene i Oslo er fornøyde 
eller svært fornøyde med servicen helhetlig sett. 

 
• Mest fornøyde er brukere som besøkte publikumsmottaket for å kopiere noe (86 prosent) 

og de som kom for å få informasjon eller veiledning fra NAV (84 prosent). 
 
• Minst fornøyde er brukere som besøkte publikumsmottaket fordi de ikke kom fram på 

telefon (58 prosent) og brukere som hadde flere ærender på NAV-kontoret (73 prosent). 
 
• Det er høyest ja-andel for brukerne av publikumsmottakene ved NAV-kontorene i Oslo på 

spørsmålene om de ble møtt med respekt av de ansatte (88 prosent), og om det er lett å 
orientere seg i publikumsmottaket (85 prosent). 

 
• Lavest ja-andel for brukerne av publikumsmottakene ved NAV-kontorene i Oslo er det på 

spørsmålene om det er enkelt å finne ønsket informasjon om NAVs tjenester på internett 
(60 prosent), og hvorvidt det er mulig å legge frem saken sin uten at andre hører det (66 
prosent).  

 
• Enkeltforholdene som har størst betydning for helhetsinntrykket av publikumsmottaket på 

NAV-kontorene er om brukerne er fornøyde med informasjonen de fikk, om de fikk 
hjelpen de har behov for og om de blir møtt med respekt av de ansatte. 
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• Brukertilfredsheten varierer mellom de ulike NAV-kontorene. Differansen på NAV-

kontorene med den høyeste og laveste andelen brukere som er fornøyd eller svært fornøyd 
med servicen i publikumsmottaket helhetlig sett, er 23 prosentpoeng.  

 
 
Til orientering vedlegges ”Brukerundersøkelse ved NAV-kontor i Oslo 2011”.   
 
 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar Brukerundersøkelse ved NAV-kontor i Oslo 2011, til orientering. 
 
 
 
 
 
Ellen Oldereid  
bydelsdirektør 
 
 
 
 
 
 
Trykte vedlegg: Brukerundersøkelse ved NAV-kontor i Oslo 2011 
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Sak 12/12    Strategisk plan 2012-2015  
 
Arkivsak: 201200678 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Hilde Berg 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 17.04.12 17/12  
Helse- og sosialkomiteen 17.04.12 27/12  
Ungdomsrådet 17.04.12 12/12  
Oppvekst- kultur- og frivillighetskomiteen 18.04.12 19/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 52/12  
 
 
STRATEGISK PLAN 2012-2015  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Budsjett 2012 punkt 2.7 strategiske mål og hovedgrep for bydel St. Hanshaugen. 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydelen er pålagt å ha en strategisk plan og plan for forrige periode gikk ut 31.12.2011. 
 
Saksframstilling: 
Hovedstrategiene i strategisk plan ble framlagt og vedtatt i budsjett 2012. 
Strategisk plan for Bydel St. Hanshaugen skal være tydelig og kortfattet for å sikre en rød tråd i 
alle planer fra strategisk plan til det enkelte tjenestesteds årsplan. Hovedhensikten med denne 
planformen er å lage en plan som blir brukt i alle ledd i organisasjonen.  
 
Den framlagte planen er en overordnet plan for bydelen som helhet og strategiske hovedgrep for 
de to driftsavdelingene. Mål for bydelens arbeid i budsjett og årsplaner for hver seksjon og 
tjenestested vil konkretisere hvilke tilbud befolkningen kan forvente. 
 
Mål og strategier bygger på kjente behov og rammer og befolkningsprognose for de kommende år: 
 
År 0 - 5 år 6 - 19 år 20 - 66 år 67 - 79 år 80+ år Total
2010 2 103         2 108         26 746       1 320         871            33 148       
2011 2 245         2 188         27 387       1 336         839            33 995       
2012 2 323         2 214         27 838       1 441         791            34 607       
2013 2 380         2 348         28 125       1 534         742            35 129       
2014 2 443         2 456         28 474       1 658         719            35 750       
2015 2 483         2 562         28 622       1 757         687            36 111       
Endring i % 
2011 - 2015 18,07 % 21,54 % 7,01 % 33,11 % -21,13 % 8,94 %

 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget vedtar framlagte strategiske plan for 2012-2015. 
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Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
Trykte vedlegg: Strategisk plan 
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Sak 13/12    Tildeling av frivillighetsmidler i 201 2  
 
Arkivsak: 201200136 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Sylvi Sæther 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.04.12 13/12  
Oppvekst- kultur- og frivillighetskomiteen 18.04.12 18/12  
Bydelsutvalget 24.04.12 55/12  
 
TILDELING AV FRIVILLIGHETSMIDLER I 2012  
 
Sammendrag: 
Bydelen har i 2012 mottatt i alt 20 søknader om frivillighetsmidler. Totalt er det søkt om kr. 
474 200,-. Bydelen har til fordeling kr. 313 000.  
 
I 2011 var det 30 søkere, av disse ble 20 innvilget støtte. I 2011 kom det inn søknader for i alt kr. 
738 581, mens bydelsutvalget hadde til fordeling kr. 370 000. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
Bydelsutvalget vedtok i budsjett 2012 å avsette kr. 313 000 til frivillighersmidler. 
Bydelsutvalgets siste revisjon av retningslinjer for tildeling av midler til frivillig aktivitet ble gjort 
i 2010, i sak 105/10. 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
I bydelsutvalgets budsjettvedtak heter det at ”Bydelsutvalget vil påpeke at frivillighetsmidlene 
skal være tilgjengelig for alle bydelens innbyggere, og er en mulighet til å få realisert og videreført 
prosjekter som senioruniversitet, eldretrim, lokal natteravn og lignende. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen legge til rette for økt informasjon om frivillighetsmidlene.” 
Frivillighetsmidlene har vært annonsert i Lokalavisen og flere ganger på internett. Bydelen har 
hatt en artikkel i Lokalavisen om muligheten til å søke frivillighetsmidler. Det er sendt eget 
informasjonsbrev til skoler, barnehager, eldresentre, fritidsklubber og frivilligsentral som alle har 
mulighet til å synliggjøre informasjonen på oppslagstavler for publikum. Det er gitt god 
informasjon om viktigheten av å lese retningslinjene. Det er lagt særlig vekt på informasjon om at 
søknadsskjema må brukes. 
Alle søknader om frivillighetsmidler for 2012 har benyttet søknadsskjema, noe som er en 
forutsetning i følge retningslinjene. 
Alle søknader som mottok støtte i 2011 har framlagt rapport og regnskap, noe som i følge 
retningslinjene er en forutsetning for å søke påfølgende år.  
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren har i sitt forslag til tildeling av frivillighetsmidler vektlagt tilskudd til tiltak som 
kommer barn, unge og eldre til gode, og som utløser frivillig aktivitet. Bydelsdirektøren har også i 
år foreslått å gi frivillighetsmidler til fellesarrangement i parken på St. Hanshaugen i august, da 
dette er et arrangement som kommer hele befolkningen til gode, og er en erstatning for 
”bydelsdager”. Det foreslås å prioritere reaktivisering av Møllergata skoles musikkorps og lønn til 
å drifte Skattkammeret i regi av St. Hanshaugen frivilligsentral ved å gi hele søknadsbeløpet til 
disse, da det er avgjørende for at tilbudene som kommer svært mange barn og unge til gode kan 
opprettholdes. 
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Vedtak om tildeling av frivillighetsmidler er enkeltvedtak, og hvert vedtak og avslag må derfor 
begrunnes. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget fordeler midler til frivillig aktivitet slik: 
Navn på søker 
+ nr. 

Tiltak det søkes 
til 

Søknadssum Vurdering / 
begrunnelse 

Forslag til 
vedtak 

Bydels- 
utvalgets 
vedtak 

1. Oslo 
Døveforening 

Aktivitet i et 
tegnspråklig miljø. 
Har lokaler i 
bydelen. Av 491 
medlemmer bor 80 
i bydelen. 

Kr. 15 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.5 000  

2. Lindern 
helselag 

Leie av hall på 
Veterinær- 
høyskolen til 
barnegym (3-6 år). 
20 barn fra bydelen.  

Kr. 4 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr. 4 000  

3. 17.mai-
komiteen Ila 
skole 

Arrangement på 
St. Hanshaugen 
17.mai. 

Kr. 20 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.15 000  

4. Oslo Røde 
kors Besøks-
tjeneste 

Besøksvenn til de 
som trenger det i 
institusjon og 
hjemme, og annen 
kontaktskapende 
virksomhet 

Kr. 10 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Avslås. 
Begrunnelse:  
Nedprioriteres da 
frivillighetsmidler 
ikke rekker til 
alle formål, og 
tiltaket kan 
ivaretas av 
frivilligsentralen. 

0  

5. Eli Helland Gratis julekonsert 
til bydelens 
sykehjemsbeboere 

Kr. 9 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr. 9 000  

6. Terje Storli 
(i samarbeid 
med Gamle 
Aker kirke) 

Utstilling i Gamle 
Aker kirke med 
500 europeiske 
offergaver 
sammen med 
kunstverk av 
Gunnar Torvund, 
Bård Breivik m.fl. 

Kr. 50 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Avslås. 
Begrunnelse: 
Nedprioriteres da 
frivillighetsmidler 
ikke rekker til 
alle formål. 

0  

7. Oslo Nord-
vest 
Reumatiker-
forbund 

Temakvelder, 
lokaler, 
foredragsholder, 
bassengtrening, 
bussturer 

Kr. 20 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres.  

Kr.10 000  
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8. Foreningen 
På Tvers 

Forestillinger på 
tvers i 
barnehager, 
”Fløytellerne 
kommer”, med 
Deoran 

Kr. 24 100  Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. Søker 
kontaktes for å 
drøfte mulighet 
for felles 
forestilling på 
scene på St. 
Hanshaugen 

Kr.15 000  

9.Arthaus, 
stiftelsen for 
filmkunst 

Utekino på St. 
Hanshaugen 24. 
august 

Kr. 15 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.15 000  

10. St. 
Hanshaugen 
omsorgsenter 

Tilrettelegge og 
stimulere til økt 
kulturarbeid for 
døve og 
døvblinde 

Kr. 20 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.5 000  

11. Marienlyst 
og Ullevål 
småstrykere 

Seminar med 
avsluttende 
konsert 

Kr. 19 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.15 000  

12. Foreningen 
Kongene på 
Haugen 

Festival 24. og 
25. august. 

Kr. 50 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.45 000  

13. ADHD 
Norge Oslo 

ADHD-kafè for 
voksne en gang i 
måneden 

Kr. 12 100 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr. 6 000  

14. Oslo 
Skøiteklubb 

Byomfattende 
skøiteskole for 
barn, 
arrangementer, 
juleshow 

Kr. 20 000 Avslås. 
Begrunnelse:  
Det 
dokumenteres 
ikke, ved å oppgi 
hvor mange 
medlemmer som 
kommer fra 
bydelen, at 
tiltaket kommer 
bydelens 
befolkning til 
gode, jf 
retningslinjene, 
punkt 2. 

0  

15. 
Valleløkken - 
Bolteløkka vel 

Miljøvandring. 
Grillfest og 
samvær for 
befolkningen. 
Jul på Idioten. 

Kr. 14 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr. 7 000  

16. Bolteløkka Reparasjon, Kr. 20 000 Stønads-berettiget Kr.15 000  
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Skoles 
strykeorkester 

oppussing av 
instrumenter, kjøp 
av nye 
instrumenter,  
instruktør, 
konserter 

jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

17. Oslo Redd 
Barna, Bislett 
Aktivitets-
gruppe 

Støtte til påbegynt 
aktivitetsarbeid 
for flyktningebarn 
i bosattprosessen i 
Schwensens gate 
bosenter 

Kr. 10 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.10 000  

18. Bolteløkka 
jentekor 

Konsert i 
Marienlyst skoles 
aula med 
jentekoret og 
foreldre/nabolags-
koret 

Kr. 20 000 Stønads-berettiget 
jf. 
Retningslinjene. 
Prioriteres. 

Kr.15 000  

19. 
Skattkammeret, 
St. Hanshaugen 
frivilligsentral 

Lønn til 40 % 
stilling for å drifte 
utlån av 
sportsutstyr til 
barn/unge i 6 mnd 

Kr. 72 000 Lønn / driftmidler 
gis normalt ikke, 
men kan vurderes 
i enkelttilfeller, jf, 
retningslinjene 
punkt 3. 
Prioriteres. 

Kr.72 000  

20. Møllergata 
skoles 
musikkorps 

Få i gang igjen 
aktiviteten etter at 
all aktivitet i 
korpset ble vedtatt 
lagt ned i jan.-12. 
pga økonomi. 

Kr. 50 000 Lønn / driftmidler 
gis normalt ikke, 
men kan vurderes 
i enkelttilfeller, jf, 
retningslinjene 
punkt 3. 
Prioriteres. 

Kr.50 000  

Totalt  Kr. 474 200  Kr.313.000  
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg:  
Samtlige søknader til medlemmer / varamedlemmer i OKF. 
Retningslinjer for tildeling av midler til frivillig aktivitet. 
 
Utrykte vedlegg:  
Samtlige søknader til BU 
Bok / hefte: ”TAMA, offergaver og kriserite”, vedlegg til søknad nr. 6. 
CD av Bolteløkka jentekor: ”Mine Visur”, vedlegg til søknad nr. 18 
 


